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Op 22 september 2022 heeft u aan het college vragen gesteld ex artikel 37 RvO, inzake de 

crisisopvang asielzoekers. In uw bovengenoemde brief heeft u zeven vragen gesteld over de 

crisisopvang asielzoekers in de gemeente Landgraaf. Hieronder worden deze vragen puntsgewijs 

beantwoord. 

 

1. Zijn de voor Oekraïners bestemde locaties/plekken inmiddels allemaal in gebruik c.q. bezet 

door Oekraïners? Zo nee, waarom niet? 

Er worden op dit moment zo’n 100 Oekraïense vluchtelingen in de gemeentelijke opvangplekken 
opgevangen. Behalve de twee opvangplekken aan het Kerkplein (hier worden noodzakelijke 

werkzaamheden verricht) en de Europaweg Noord 144, zijn alle plekken bezet/ingevuld.  

 

2. Is er nog steeds behoefte aan deze plekken? 

Als de landelijke opgave opvang vluchtelingen naar de Landgraafse situatie wordt vertaald, moeten 

er nog zo’n 65 opvangplekken bij. Er is nog altijd een toestroom aan Oekraïense vluchtelingen 
naar ons land.  

 

3. Wat gebeurd er met de locaties als er geen behoefte meer is aan opvang voor Oekraïners? 

We maken zoveel mogelijk gebruik van leegstaande panden die eigendom zijn van de gemeente en 

HEEMwonen. Dit zijn panden die door de gemeente zijn verworven met het oog op transformatie 

(sloop en nieuwbouw) en panden van HEEMwonen die leeg stonden met het oog op sloop en 

nieuwbouw. Omdat het proces van herontwikkeling de nodige tijd in beslag neemt worden deze 

panden ingezet als noodopvanglocatie. De inzet als noodopvang mag de uiteindelijke 

herstructurering niet in de weg staan.  
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Wanneer er geen behoefte meer is aan de opvang van vluchtelingen zullen de gemeentelijke 

panden worden onttrokken en zullen de vrijgekomen locaties worden herontwikkeld c.q. 

herbestemd. De grote opvanglocatie aan de Hereweg blijft eigendom van HEEMwonen en ook deze 

plek zal worden geherstructureerd. Van een ander pand zal de huur worden opgezegd. 

 

4. Is de gemeente benaderd voor “crisisopvang” van asielzoekers, en zo ja, wat is op die vraag 

geantwoord? 

Ja, de voorzitter van de VRZL heeft de burgemeesters in Zuid-Limburg gevraagd om na te gaan of 

in hun gemeente plek is voor crisisnoodopvang van asielzoekers voor een periode tot 1 januari 

2023. Vanuit Landgraaf is aangegeven dat wij hiervoor geen passende locatie hebben kunnen 

vinden. De veiligheidsregio (VRZL) is inmiddels zelf met een onderzoek gestart om de 

crisisnoodopvangplekken voor deze doelgroep in kaart te brengen. Om de aanvullende 225 

crisisnoodopvangplekken te realiseren, is de VRZL op zoek naar maximaal twee locaties. Dit om de 

logistieke opgave te vergemakkelijken en e.e.a. te kunnen realiseren met de beperkte personele 

capaciteit. Zodra VRZL geschikte locatie(s) heeft gevonden, zal hiertoe contact worden opgenomen 

met de betreffende gemeenten om te verkennen of het haalbaar is op deze locatie een 

crisisnoodopvang te realiseren. VRZL heeft inmiddels een potentieel beschikbaar pand in Landgraaf 

gevonden en heeft op 29 september de gemeente Landgraaf gevraagd naar het ambtelijk en 

bestuurlijk draagvlak voor het realiseren van crisisnoodopvang voor asielzoekers voor de periode 

van 1 jaar in dat pand. We hebben dit verzoek momenteel in onderzoek. Zou er op basis van de 

uitkomsten van het onderzoek bestuurlijk draagvlak zijn, dan wordt eerst de gemeenteraad 

geconsulteerd alvorens de Veiligheidsregio te berichten. 

 

5. Zijn er plannen, voornemens, ideeën (in welk stadium dan ook) om vrije en of vrijkomende 

locaties waar Oekraïners opgevangen worden/werden voor asielopvang in te gaan zetten? 

Nee, deze plannen zijn er inzake de huidige opvangpanden niet. Zoals aangegeven hebben de 

beschikbaar gestelde panden allen een herbestemming en deze herbestemming heeft geen 

betrekking op het voortzetten van crisisopvang voor asielzoekers. Zie ook het antwoord op vraag 

3. Er wordt wel onderzocht of we op een beperkt aantal locaties flexwoningen kunnen realiseren 

die ingezet kunnen worden voor huisvesting van starters op de woningmarkt en statushouders. 

 

6. Kan het college toezeggen dat deze locaties pertinent niet voor asielopvang, ongeacht welke 

vorm, gebruikt zullen gaan worden? 

Het is niet onze intentie dat deze locaties ingezet worden voor asielopvang. Zoals u echter weet 

wordt gewerkt aan een Wet waarin gemeenten verplicht gaan worden asielopvang te realiseren. We 

kunnen op dit moment nog niet inschatten wat hiervan de consequenties zijn. 

 

7. Zijn er ideeën, voornemens, plannen, voor enige andere vorm van asielopvang (crisis, 

semipermanent, permanent, regulier) in de gemeente. 

De colleges van B&W in Nederland zijn met klem verzocht om een plan van aanpak te maken om 

de aan de gemeente gekoppelde vergunninghouders (mensen met een vergunning om in 

Nederland te verblijven) te plaatsen en daarmee aan de gestelde wettelijke taakstelling te voldoen. 

Dit betreft geen asielopvang. Asielopvang vraagt pas om een besluitvorming als de VRZL de 

gemeente hierom verzoekt, zie de beantwoording op vraag 4, 5 en 6.  
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Bel of mail gerust als u nog vragen heeft 

Neem in dit geval contact op met mevrouw F. Kettenis op telefoonnummer 045-569 52 22. De 

gemeente Landgraaf kan u het beste van dienst zijn als u hierbij het zaaknummer vermeldt. 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Landgraaf, 

de secretaris, 

{{esl:Signer2:capture:size(175,75)}} 

 

 

 

 

ir. J.M.C. Rijvers 

de burgemeester, 

{{esl:Signer2:capture:size(175,75)}} 

 

 

 

 

mr. R. de Boer 

 

 


